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Conceptverslag van de Avond van Leusden, Uitwisseling Raadsinformatiebrief op  
3 september 2015 in de raadzaal van het gemeentehuis te Leusden 
 
Voorzitter: De heer W.R. Vos 
 

Agenda Verslag 

Opening De voorzitter opent de uitwisseling Raadsinformatiebrief om 21.15 uur.  
 

21.15 – 22.00 uur 1. Samenleving Voorop  

De burgemeester zegt dat de rol van empowerment niet alleen van het 
college is, maar van iedereen, dus ook van de raad. Als er onderwerpen 
naar voren komen die niet in het CUP staan, moet er naar eigen goeddun-
ken worden gehandeld.  

 

Wethouder Overweg zegt dat de initiatievenmakelaar ervoor zorgt dat ini-
tiatieven op de juiste plek worden neergelegd. De samenlevingsontwikke-
laar moet een plek krijgen in de nieuwe structuur. Het gaat om twee func-
ties, het college vervult de rol van initiatievenmakelaar en de samenle-
vingsontwikkelaar, de heer Harmen van Zwol, gaat daarmee aan de slag.  

 

2. AFAS  

Wethouder Dragt zegt dat de wijzigingen aan de infrastructuur wijzigingen 
in wegen en kruisingen betreffen. Er moet een rotonde worden aangelegd 
bij de kruising Zwarteweg/Olmenlaan/Ruige Velddreef. Dat zal een van de 
aanpassingen zijn die de verkeersstroom naar het nieuwe AFAS-gebouw 
beter moet geleiden. 

Een andere aanpassing moet plaatsvinden op de Zwarteweg/Randweg 
waar een extra afslagstrook gemaakt moet worden. Deze aanpassing 
wordt nog nader onderzocht.  

Er is geen specifiek overleg infrastructuur waar ook andere bedrijven aan 
deel kunnen nemen. De gemeente was voor de lange termijn al aan het 
bekijken of de kruising Zwarteweg/Olmenlaan/Ruige Velddreef niet te druk 
zou worden voor de huidige situatie. Daarvoor werd al naar een rotonde 
gekeken. Die plannen moeten nu naar voren worden gehaald door de 
ontwikkelingen bij AFAS. Met AFAS is wel gekeken naar de meest waar-
schijnlijke aanrijroute. Daarover worden nog gesprekken gevoerd. De be-
bording kan daarop van invloed zijn en wellicht dat het verkeer daardoor 
kan worden gespreid. Het gaat er niet om wat aantrekkelijk is voor AFAS 
maar het gaat om een veilige en goede verkeerssituatie.  

 

AFAS betaalt een aanzienlijk deel van de kosten. De eerder genoemde ro-
tonde is nadrukkelijk gekoppeld aan het verkeer naar AFAS. De impact op 
die kruising is groter dan de impact op de kruising Larikslaan/Groene 
Zoom. Wellicht moet daar nog een extra rechtsaffer komen. Dat hangt af 
van de verkeersontwikkelingen aldaar. Daar zal de bijdrage van AFAS la-
ger zijn dan bij de rotonde. De bijdrage betreft dan 10-20%. 

 

3. Stand van zaken detailhandelsvisie  

Wethouder Dragt geeft aan dat het vooral aan de winkeliers is om het 
winkelcentrum te promoten. Het college steunt de winkeliers daarin. Zij 
moeten vooral reclame maken voor het gratis parkeren. Het college heeft 
wel oog voor het unique selling point. Het gaat erom dat de klanten daar 
oog voor krijgen. Het uitdragen van het USP ligt primair bij de winkeliers.  
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4. Hart van Leusden  

Wethouder Dragt zegt dat het aanleggen van een blauwe zone in het ver-
leden al vaak met de winkeliers is besproken om langparkeren tegen te 
gaan. Winkeliers hebben met medewerkers afspraken gemaakt dat zij niet 
pal voor de winkels parkeren. Winkeliers moeten het personeel daar wel 
regelmatig op aanspreken. Daarnaast zijn er bewoners van de Hamershof 
die hun auto niet voor de deur op de eigen parkeerplaats neerzetten maar 
liever in de nabij gelegen parkeergarage omdat de auto dan niet in weer in 
wind staat. Het is bekend dat auto's daar soms heel lang geparkeerd staan 
maar het is een vrije parkeerplaats en mensen zijn vrij om daar te parke-
ren. Daar kan wettelijk gezien weinig aan worden gedaan.  

 

De raad gaat over betaald parkeren en hij kan geen garanties geven. Als 
er garanties gegeven moeten worden, is dat aan de raad en dat kan iedere 
vier jaar wijzigen. Niet alle winkeliers zijn geënquêteerd over blauwe zones 
en betaald parkeren. De gemeente heeft gesproken over de inrichting van 
een blauwe zone met de vertegenwoordigers van de winkeliers, de VvE en 
de winkeliersvereniging. Er is nog geen besluit genomen. De gemeente 
heeft net als alle vertegenwoordigers zitting in de klankbordgroep. Voordat 
er een besluit wordt genomen over een blauwe zone of betaald parkeren 
wil spreker dat eerst terugleggen in de klankbordgroep.  

 

Op een aantal drukke dagen heeft er een telling plaatsgevonden en op die 
momenten was de parkeerdruk op sommige parkeerplekken groot. Voor 
enkele winkeliers is dat geen probleem maar voor andere winkeliers is het 
wel een probleem omdat daardoor klanten weglopen. De gemeente staat 
daar redelijk objectief in en daarover worden gesprekken gevoerd in de 
klankbordgroep.  

 

5. Rode-loperbijeenkomst  

Geen vragen. 

 

6. Concessieverlening openbaar vervoer  

Wethouder Van Beurden geeft aan dat de buurtbus buiten de concessie 
valt. Deze valt onder de Gelderse concessie. Er zijn geen berichten dat 
daarin verandering optreedt.  

 

Op korte termijn zal er niets veranderen. De concessie gaat in per 1 janua-
ri 2017. Het eerste dienstjaar van de concessie (2017) verandert er niets. 
De afspraak tussen de provincie en de vervoerder is dat aan de hand van 
het vervoersplan wordt bekeken welke lijnen in stand worden gehouden en 
welke lijnen rendabel zijn. Hij gaat er niet van uit dat er iets zal veranderen 
omdat de buslijnen in Leusden goed lopen maar dat is pas zeker als het 
vervoersplan vanuit de provincie op tafel ligt. Uiteraard zal hij de raad in-
formeren als dat wel gevolgen heeft voor Leusden.  

 

7. Jaarverslag kinderopvang 2014  

Wethouder Van Beurden zegt dat het om relatief veel overtredingen gaat. 
De overtredingen zijn over het algemeen licht van aard. Er zijn wel enkele 
overtredingen die raken aan veiligheid. Daar wordt inmiddels strak op ge-
handhaafd. Toch ziet hij dat het aantal overtredingen relatief constant is. 
Van kinderdagverblijven mag worden verwacht zij hun zaken op orde heb-
ben. De basisveiligheid is wel op orde maar als er elk jaar opnieuw over-
tredingen zijn, is dat toch een vraagstuk.  
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Spreker zal onderzoeken of de aanvraagtermijn van tien weken voor nieu-
we aanvragen versneld kan worden.  

 

Op dit moment is het college aan het eind van het evaluatietraject van het 
handhavingsbeleid. De techniek wordt daarin meer losgelaten en er wordt 
gelet op thema's zoals veiligheid. Dit onderwerp wordt alsnog in de evalua-
tie meegenomen en de recidive zal worden meegenomen. Hij zal de kin-
derdagverblijven bijeen roepen en nagaan hoe deze hier zelf instaan en 
binnen het handhavingsbeleid zal hij kijken of bij herhaalde overtredingen 
een verzwaring in de handhavingsmaatregelen moet worden toegepast. 
Hij komt hier bij de raad op terug omdat het handhavingsbeleid nog vast-
gesteld moet worden in het college.  

 

Het herhaaldelijk overtreden betekent dat sommige kinderdagverblijven 
steeds dezelfde overtreding begaan. De gemeente constateert een over-
treding, doet daarover een aanmaning waarna het grootste deel van de 
overtredingen ook weer verdwijnt. Dat vindt hij geen goede manier van 
met elkaar omgaan en hij vindt dat de kinderdagverblijven dit soort zaken 
moeten oppakken en dat het niet een jaarlijks terugkerend iets mag zijn. 
De handhaving helpt om de overtredingen op korte termijn ongedaan te 
maken, maar het helpt niet voldoende om de herhaling te voorkomen. Op 
dat punt zal spreker kijken wat hij daaraan kan doen.  

 

Voor een deel ontstaan de overtredingen omdat de kinderdagverblijven 
zich in een financieel lastige positie bevinden. Van daaruit hebben zij wel-
licht zaken iets minder goed op orde, maar dat mag geen reden zijn om de 
zaken niet op orde te hebben.  

 

8. Verleggen Modderbeek  

Wethouder Overweg geeft aan dat het college in overleg is met de agrari-
ers om een extra klompenpad aan te leggen. Helemaal langs de Modder-
beek kan dat niet maar voor een deel moet het wel lukken. Het overleg 
kost tijd. Er is een convenant met Stichting De Boom maar het overleg met 
particuliere eigenaren kost tijd. Er wordt aan gewerkt en hij hoopt dat het 
goed komt.  

 

Wethouder Van Beurden zegt dat bestemmingsplannen op basis van ka-
dastrale ondergronden worden gemaakt. Meestal doet de gemeente dat 
zelf maar in dit geval heeft het waterschap de kadastrale informatie aange-
leverd. In dit geval zaten er fouten in de kadastrale ondergrond. Vervol-
gens sluiten de tekeningen niet aan bij de juridische werkelijkheid. Er zijn 
kavelgrenzen niet goed ingetekend en dat betekent dat er een bestem-
mingsplan ter inzage is gelegd met verkeerde rechten en plichten. Om die 
reden wordt het bestemmingsplan nu opnieuw ter inzage gelegd.  

Om te voorkomen dat in de toekomst nogmaals een bestemmingsplan niet 
goed wordt ingetekend, zal de gemeente zelf altijd naar de kadastrale in-
formatie kijken. Naar het waterschap is dit ook teruggekoppeld en ook het 
waterschap zal de gegevens in het vervolg beter checken. Beide partijen 
willen hiervan leren.  

 

9. Herijking Woonvisie  

Geen vragen. 

 

10. Landgoedontwikkeling De Horst  
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Wethouder Van Beurden zegt dat de term landgoedontwikkeling staat 
voor het mogen realiseren van een aantal woonfuncties. Het agrarisch ge-
bruik mag nu voor een woonfunctie worden gebruikt zodat het woonge-
deelte exploitabel wordt. Het gaat dan om het omzetten van een boerderij 
naar een woonbestemming.  

 

Op dit moment weet spreker niet wie de eigenaar van het landgoed is. Het 
gaat om een particulier initiatief. De gemeente werkt hieraan mee omdat 
Leusden landgoedontwikkeling hoog in de plannen ruimtelijke ontwikkeling 
heeft staan. In dit geval gaat het om leegstaand agrarisch vastgoed en de 
gemeente vindt het belangrijk dat dit een nieuwe bestemming krijgt. Het is 
ook een basis om van agrarisch naar natuurlijk landschap te gaan. Het 
gaat om een wederopbouwboerderij met een nieuwe functie.  

 

De bestemming zal waarschijnlijk een mengbestemming worden. De ge-
bouwen krijgen de bestemming wonen en de agrarische percelen zullen 
waarschijnlijk een landschapsachtige bestemming krijgen met mogelijk re-
creatief medegebruik. Aan de hand van een inrichtingsplan worden de 
percelen dan beoordeeld en dan wordt het in het bestemmingsplan opge-
nomen. Het is niet de bedoeling dat dat daar dan mais of gras wordt ver-
bouwd. 

 

11. Glasvezel buitengebied  
Geen vragen. 
 

12. Sociaal Domein  

Wethouder Overweg zegt dat de samenlevingsontwikkelaar een opdracht 
heeft meegekregen en daar zal hij aan worden gehouden. Dat is terug te 
zien in de inrichting van de sociale infrastructuur. Daarin moet de samen-
levingsontwikkelaar vooruitgang boeken. Met enige regelmaat worden 
evaluatiegesprekken gevoerd. Het exact neerzetten van een ijkpunt voor 
over twee jaar is lastig omdat de gemeente nog met een transformatie te 
maken heeft.  

 

De kosten zijn niet exact bekend maar de samenlevingsontwikkelaar werkt 
twee dagen per week en is in dienst van de gemeente. De samenlevings-
ontwikkelaar kent Leusden goed en kan direct aan de slag. Hij verwacht 
geen grote inwerktijd omdat er al initiatieven liggen die verder uitgewerkt 
kunnen worden. Spreker verwacht dat de samenlevingsontwikkelaar op 
korte termijn effectief aan de slag kan.  

 

Wethouder Dragt zegt dat bij Agenda 22 met inclusief beleid wordt be-
doeld: in het staande beleid wordt steeds rekening gehouden met het feit 
dat mensen met een lichamelijke of verstandelijke beperking daarin een 
plek krijgen. Bij alles wat de gemeente doet wordt intrinsiek rekening ge-
houden met deze groep mensen.  

 

Wethouder Overweg zegt dat de raad tijdens een soort speeddateavond 
heeft kennisgemaakt met de mensen van Larikslaan2. Als daar nogmaals 
behoefte aan is, kan een nieuwe avond worden geregeld. Als de raad wil 
kennismaken met de samenlevingsontwikkelaar, de heer Harmen van 
Zwol, kan hij dat regelen. Niet iedere burger van Leusden hoeft alle me-
dewerkers van Larikslaan2 te kennen. Als mensen zich daar melden krij-
gen zij een casemanager en de mensen op de achtergrond hoeft de bur-
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ger dan niet te kennen.  

 

Voor Leusden is het van belang dat de infrastructuur goed in orde is en 
meer lokaal wordt gemaakt. De samenlevingsontwikkelaar moet daar meer 
energie aangeven. Spreker is tevreden als de initiatieven die er nu liggen 
een structurele basis krijgen in Leusden. Het gaat er om dat een verbin-
ding wordt gelegd tussen professionele en informele zorg. Vaak zijn dat 
initiatieven die worden aangedragen maar het in de praktijk dan net niet 
redden. Het zou mooi zijn als een aantal nieuwe aanbieders in het inkoop-
traject via de samenlevingsontwikkelaar een plaats krijgt in die structuur. 
De samenlevingsontwikkelaar zal zelf geen projecten ondersteunen maar 
hij ondersteunt initiatiefnemers van projecten.  

 

13. Groenverkoop  

Wethouder Overweg zegt dat op dit moment alle contacten die er zijn 
worden afgerond. Daarna wordt gekeken naar nieuwe plekken die ver-
kocht kunnen worden. Bij de verkoop van snippergroen zal de gemeente in 
de toekomst projectmatig aan het werk gaan. Alle lopende contacten zijn 
aangeschreven en dat werk bevindt zich nu in de afrondende fase.  

 

14. Omgevingswet  

Geen vragen. 

 

15. Proces Hamersveldseweg-Zuid  
Wethouder Van Beurden zegt dat voor het college vier criteria erg belang-
rijk zijn: 

- kosten; 

- de belevingswaarde van de weg; 

- de wijze waarop de samenleving over oplossingen nadenkt; 

- verkeersveiligheid. Wat doen varianten ten aanzien van het sluipverkeer. 

Er is een club van mensen die meedenkt over de inrichting van die weg. 
Spreker houdt afstand van dat proces. Het wordt ingewikkeld als de raad 
of het college zich tussendoor in dit proces gaat mengen. Het is de bedoe-
ling dat de belanghebbenden het debat zoveel mogelijk met elkaar voeren. 
Daarna wordt de politieke discussie gevoerd. Er heeft zich nu een groep 
met belanghebbenden gevormd en deze kan nog worden aangevuld met 
belangstellenden. Onder belangstellenden vallen niet de raadsleden. 
Spreker wil de maatschappelijke discussie scheiden van het politieke en 
bestuurlijke debat.  

 

Er wordt gesproken over een raadsvoorstel in december 2015. Gezien het 
tijdpad dat is gesteld moet er een duidelijke opdracht worden meegegeven 
aan de belanghebbenden en de procesbegeleider.  

 

16. Kindersterfte  
Wethouder Dragt zegt dat er in Leusden een kindersterftepercentage is 
van 7,6 per 1000 levend geboren kinderen. In Leusden worden jaarlijks 
gemiddeld 200 tot 300 kinderen geboren. Als dat percentage wordt ge-
deeld door het aantal geboorten gaat het om 1 tot 2 kinderen per jaar. Als 
er 1 kind sterft gaat het om een percentage van 3,6 en zit Leusden op het 
landelijke gemiddelde. Als er 2 kinderen sterven verdubbelt dat percentage 
zich. Het gaat om kleine getallen en bij dit soort berekeningen worden de 
percentages dan ineens heel hoog.  
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17. Huisvesting Vluchtelingen 

Wethouder Van Beurden zegt dat de gemeente het COA al eerder heeft 
laten weten dat Leusden bereid is vluchtelingen op te vangen. Het is be-
kend dat het COA zoekt naar grotere opvangcentra. Inmiddels is de situa-
tie flink veranderd en het college zal daar in week 37 over spreken. Hij zal 
kijken of in samenspraak met de vastgoedeigenaren de gemeente kan 
komen tot een getalsmatig goed onderbouwd aanbod.  

 

Ten aanzien van de woningtoewijzing aan statushouders is spreker in 
overleg met WSL. In oktober a.s. zal het college met een voorstel komen 
waar de huisvesting voor statushouders onderdeel van zal uitmaken.  

Spreker verwacht dat Leusden aan het eind van 2015 de taakstelling be-
treffende de huisvesting statushouders niet zal halen. WSL worstelt met 
wachtlijsten en andere urgentiegevallen. De jaarlijkse mutaties in de socia-
le woningbouw nemen af en van de 100 woningen gaan er gemiddeld 40-
50 toewijzingen naar urgente gevallen. Om die reden wil de gemeente 
trachten om via tijdelijke woonruimte de druk op de huurmarkt te verlich-
ten.  

 
Sluiting De voorzitter sluit de uitwisseling om 22.05 uur. 
 


